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PROTOKÓŁ Nr XVI/15 
z obrad XVI Sesji Nadzwyczajnej Rady Miejskiej w Bełchatowie 

z dnia 10 grudnia 2015 r. w budynku Urzędu Miasta Bełchatowa, 
ul. Kościuszki 1 /Sala Herbowa/ 

 
 
 Początek obrad  - godz. 16.00 
 Zakończenie obrad - godz. 19.20 
 
 
Radni Rady Miejskiej VII kadencji obecni na XVI Sesji Nadzwyczajnej: 
 

1. Brózda Sebastian 
2. Czechowski Adam 
3. Dżugaj Józef 
4. Herudziński Radosław 
5. Koszek Paweł  
6. Kowalski Karol 
7. Markiewicz Tadeusz 
8. Markiewicz Zdzisław 
9. Matyśkiewicz Dariusz 
10. Muskała Grzegorz 
11. Naturalna Elżbieta 
 

12. Pagieła Małgorzata 
13. Pawlikowska Jolanta 
14. Pierzchała Krzysztof 
15. Skorupa Ewa 
16. Wata Krzysztof 
17. Wodziński Józef  
18. Wyczachowski Michał 
19. Wyszyński Dariusz 
 

 
Radni Rady Miejskiej VII kadencji nieobecni na XVI Sesji Nadzwyczajnej: 
 
1. Janicka Joanna  
2. Pytlewska Dorota 
3. Wysocki Piotr 
 
 
AD. 1 
Otwarcie obrad XVI Nadzwyczajnej Sesji  
Obrady XVI Nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Bełchatowie otworzyła 
Przewodnicząca Elżbieta Naturalna, stwierdzając, iż Sesja została zwołana w trybie 
nadzwyczajnym na wniosek Pani Prezydent Miasta Bełchatowa.  
Przywitała wszystkich radnych Rady Miejskiej, zaproszonych gości, Kierownictwo  
i pracowników Urzędu Miasta Bełchatowa, przedstawicieli mediów oraz wszystkich 
obecnych na sali obrad. 
Przewodnicząca Rady Elżbieta Naturalna po stwierdzeniu prawomocności obrad  
[w chwili otwarcia sesji na sali obecnych było 19 radnych] przystąpiła do realizacji 
zaproponowanego porządku obrad. 
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AD. 2 
Ustalenie porządku obrad. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Elżbieta Naturalna, zgodnie z § 28 ust.5 Statutu 
Miasta Bełchatowa przystąpiła do ustalenia porządku obrad XVI Nadzwyczajnej Sesji 
Rady Miejskiej w Bełchatowie, kierując zapytanie do wnioskodawcy  
o propozycje zmiany porządku obrad. 
 
Pani Prezydent, jako wnioskodawca nie wniosła propozycji zmiany porządku obrad 
Sesji. 
 
Swoje uwagi do porządku obrad zgłosił radny Paweł Koszek stawiając wniosek dot. 
zmiany kolejności omawiania punktów umieszczonych pod pozycją 4 i 5. Zdaniem 
radnego, jako pierwszy powinien być rozpatrywany punkt 5 oznaczony drukiem  
nr 5, a później punkt 4 oznaczony drukiem nr 4. 
 
Pani Prezydent, jako wnioskodawca wyraziła zgodę na zmianę do porządku 
polegającą na zamianie kolejności omawiania punktów. 
 
Przewodnicząca Rady Elżbieta Naturalna przypomniała, iż na podstawie art. 20 ust. 
1a ustawy o samorządzie gminnym do wprowadzenia zmian w porządku obrad sesji 
wymagana jest bezwzględna większość ustawowego składu rady. 
Wniosek radnego Pawła Koszka o zamianę kolejności omawiania punktów 
umieszczonych pod pozycją 4 i 5 w głosowaniu jawnym (zgodnie art. 20 ust.  
1a ustawy o samorządzie gminnym) nie został przyjęty.  
(9 „głosów za”, 9 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”) 
 
 
Ustalony porządek obrad: 
 
1. Otwarcie Sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania  

i rozliczania dotacji oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości 
wykorzystywania dotacji przez szkoły i przedszkola niepubliczne oraz 
publiczne prowadzone przez podmioty inne niż Miasto Bełchatów wraz z 
autopoprawką / druk nr 2 /. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad, wysokości i poboru  
 opłaty targowej na terenie Miasta Bełchatowa / druk nr 4 /. 
5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr 22/IV/2002  
 z dnia 13-grudnia-2002 r. Rady Miejskiej w sprawie ustalenia dziennych stawek  

opłaty targowej / druk nr 5 /. 
6. Rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu Targowiska 

Miejskiego w Bełchatowie / druk nr 3 /. 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Miasta Bełchatowa na lata 2015-2021 / druk nr 7 /. 
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8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta 

Bełchatowa na 2015 r. / druk nr 8 /. 
9. Informacja o pozyskanych środkach zewnętrznych w tym funduszy unijnych 

/ druk nr 6 /. 
10. Informacja nt. realizacji Projektu pn.: "Budowa i modernizacja systemu sieci 

wodno-kanalizacyjnej na terenie Miasta Bełchatowa", wg stanu na dzień 
26.11.2015 r. / druk nr 1 /. 

11. Zamknięcie obrad Sesji. 
 
 
AD. 3 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania  
i rozliczania dotacji oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości 
wykorzystywania dotacji przez szkoły i przedszkola niepubliczne oraz publiczne 
prowadzone przez podmioty inne niż Miasto Bełchatów wraz  
z autopoprawką. 
 
Uzasadnienie do projektu uchwały wraz z autopoprawką, w imieniu Pani Prezydent 
Miasta Bełchatowa przedstawiła Pani Elwira Antońska – Dyrektor Wydziału Oświaty. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
 

 Opinie Komisji: 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez następujące Komisje: 

 Budżetu i Skarbu Miasta; 

 Oświaty, Kultury i Sportu. 
 
Radny Dariusz Matyśkiewicz podziękował Pani Prezydent za uwzględnienie do 
projektu uchwały autopoprawki zgłoszonej przez Klub Radnych PLUS jednocześnie 
informując, iż radni tego klubu będą głosowali za jej przyjęciem. 
 
(19 radnych obecnych na sali) 
 
Głosowanie: 
 
Uchwała zgodna z przedstawionym projektem w sprawie ustalenia trybu udzielania 
i rozliczania dotacji oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości wykorzystywania 
dotacji przez szkoły i przedszkola niepubliczne oraz publiczne prowadzone przez 
podmioty inne niż Miasto Bełchatów została przyjęta przez Radę 19 głosami „za” – 
jednogłośnie. 
 
Uchwała nr XVI/124/15 Rady Miejskiej w Bełchatowie z dnia 10 grudnia 2015 r. 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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AD. 4 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad, wysokości i poboru 
opłaty targowej na terenie Miasta Bełchatowa.   
 
Uzasadnienie do projektu uchwały, w imieniu Pani Prezydent Miasta Bełchatowa 
przedstawił Pan Sławomir Grabski- Dyrektor Wydziału Inżynierii. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
 

 Opinie Komisji: 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez następujące Komisje: 

 Budżetu i Skarbu Miasta; 

 Prawa i Porządku Publicznego. 
 
Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu Adam Czechowski odczytał wniosek przyjęty 
na posiedzeniu Komisji o treści:, aby w § 3 ust. 1 po słowach „wzdłuż ciągu 
pieszego” dodać następujący zapis „z tym, że w przypadku, gdy stanowisko 
handlowe nie przekracza 0, 5 m bieżącego mierzonego wzdłuż ciągu pieszego 
opłata targowa wynosi 1 zł.” 
 
Odnosząc się do wniosku Komisji Budżetu i Skarbu Miasta Wiceprezydent Miasta 
Ireneusz Owczarek zaproponował, aby zrezygnować z jedno złotowej opłaty, 
ponieważ osobom handlującym z koszyczka nic ta opłata nie pomoże natomiast 
daje to pole do spekulacji przez innych handlujących. Na targowisku miejskim 80-
90% handlujących to są ludzie spoza Bełchatowa i w drodze spekulacji na 0, 5 m 
bieżącego potrafią sprzedawać artykuły przemysłowe. 
 
Przewodnicząca Rady Elżbieta Naturalna postawiła wniosek formalny, aby w § 3 
ust. 1 po słowach „wzdłuż ciągu pieszego” dodać następujący zapis „z tym, że  
w przypadku, gdy stanowisko handlowe nie przekracza 0, 5 m bieżącego 
mierzonego wzdłuż ciągu pieszego zwalnia się z opłaty targowej”. 
 
Zdaniem radnego Tadeusza Markiewicza powinny być ustalone niskie opłaty, ale 
żeby obowiązywały one wszystkich, którzy są podmiotem działań na targowisku. 
 
Radny Dariusz Matyśkiewicz zwrócił uwagę, iż opłata targowa dotyczy również 
innych miejsc (tzw. małe ryneczki, plac przycmentarny) w Bełchatowie a nie tylko 
targowiska miejskiego. Zaproponował odrzucenie tego projektu i przejście do 
rozpatrywania projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr 22/IV/2002  
z dnia 13-grudnia-2002 r. Rady Miejskiej w sprawie ustalenia dziennych stawek 
opłaty targowej oznaczonego drukiem nr 5. 
 
Zgodnie z interpretacją radcy prawnego dotyczącą zgłoszonych wniosków,  
(jeżeli zgłoszone są różne wnioski dotyczące tego samego przedmiotu to pod 
głosowanie podaje się wniosek najdalej idący, a takim jest wniosek zgłoszony przez 
Przewodniczącą Rady), Przewodnicząca Rady Elżbieta Naturalna poddała pod 
głosowanie wniosek, aby § 3 ust. 1 po słowach: „wzdłuż ciągu pieszego” dodać 
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następujący zapis „z tym, że w przypadku, gdy stanowisko handlowe nie 
przekracza 0, 5 m bieżącego mierzonego wzdłuż ciągu pieszego zwalnia się 
 z opłaty targowej”. 
 
Wniosek w głosowaniu został przyjęty 14 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw”  
i 4 głosach „wstrzymujących się”. 
 
(18 radnych obecnych na sali) 
 
Głosowanie: 
 
Uchwała zgodna z przedstawionym projektem w sprawie ustalenia zasad, wysokości 
i poboru opłaty targowej na terenie Miasta Bełchatowa z uwzględnieniem 
przyjętego wniosku została przyjęta przez Radę 10 głosami „za”, przy 8 głosach 
„wstrzymujących się”. 
 
Uchwała nr XVI/125/15 Rady Miejskiej w Bełchatowie z dnia 10 grudnia 2015 r. 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
AD. 5 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr 22/IV/2002  
z dnia 13-grudnia-2002 r. Rady Miejskiej w sprawie ustalenia dziennych stawek 
opłaty targowej. 
 
Z uwagi na podjętą Uchwałę nr XVI/125/15 przedmiotowy projekt stał się 
bezzasadny. 
W głosowaniu13 głosami „za”, przy 5 głosach „przeciw” został zdjęty z porządku. 
 
 
AD. 6 
Rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu Targowiska 
Miejskiego w Bełchatowie. 
 
Uzasadnienie do projektu uchwały, w imieniu Pani Prezydent Miasta Bełchatowa 
przedstawił Pan Sławomir Grabski- Dyrektor Wydziału Inżynierii. 
 

 Opinie Komisji: 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez następujące Komisje: 

 Budżetu i Skarbu Miasta; 

 Prawa i Porządku Publicznego. 
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Radny Paweł Koszek zgłosił w niosek o określenie lokalizacji Targowiska Miejskiego  
i wpisanie adresu do uchwały. 
 
Po dyskusji nad zasadnością wpisywania do uchwały adresu Targowiska Miejskiego 
Przewodnicząca Rady wniosek radnego poddała pod głosowanie. 
 
Wniosek o umieszczenie w nazwie uchwały adresu działalności podmiotu  
o brzmieniu: „w sprawie ustalenia Regulaminu Targowiska Miejskiego przy  
ul. Wojska Polskiego w Bełchatowie” został przyjęty 18 głosami „za”, przy 1 głosie 
„wstrzymującym się”. 
 
(19 radnych obecnych na sali) 
 
Głosowanie: 
 
Uchwała zgodna z przedstawionym projektem w sprawie ustalenia zasad, wysokości 
i poboru opłaty targowej na terenie Miasta Bełchatowa z uwzględnieniem 
przyjętego wniosku została przyjęta przez Radę 18 głosami „za”, przy 1 głosie 
„wstrzymującym się”. 
 
Uchwała nr XVI/126/15 Rady Miejskiej w Bełchatowie z dnia 10 grudnia 2015 r. 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
AD. 7 
Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Bełchatowie w sprawie zmian 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Bełchatowa na lata 2015-2021. 
 
Uzasadnienie do projekty uchwały wraz z autopoprawką, w imieniu Pani Prezydent 
Miasta Bełchatowa, przedstawiła Pani Ewa Gocel – Skarbnik Miasta.  
 

 Opinie Komisji: 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez następujące Komisje: 

 Prawa i Porządku Publicznego; 

 Oświaty, Kultury i Sportu; 

 Gospodarki Komunalnej; 

 Rodziny, Zdrowia i Opieki Społecznej; 

 Budżetu i Skarbu Miasta. 
 
Brak głosów w dyskusji. 
 
(19 radnych obecnych na sali) 
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Głosowanie: 
 

Uchwała zgodna z przedstawionym projektem w sprawie zmian w Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Miasta Bełchatowa na lata 2015 – 2021 została przyjęta przez 
Radę 19 głosami „za” – jednogłośnie. 
 
Uchwała nr XVI/127/15 Rady Miejskiej w Bełchatowie z dnia 10 grudnia 2015 r. 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
AD. 8 
Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Bełchatowie w sprawie zmian 
w budżecie Miasta Bełchatowa na 2015 rok. 
 
Uzasadnienie do projekty uchwały wraz z autopoprawką, w imieniu Pani Prezydent 
Miasta Bełchatowa, przedstawiła Pani Ewa Gocel – Skarbnik Miasta.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Jolanta Pawlikowska zapytała Panią Skarbnik czy Straż 
Miejska do końca 2015 roku zdąży kupić samochód? 
Pani Ewa Gocel w odpowiedzi powołała się na zapewnienie Komendanta Straży 
Miejskiej, że do końca roku ten samochód zostanie zakupiony łącznie z jego 
rejestracją. 
Radny Tadeusz Markiewicz zanegował zakup samochodu bez przetargu 
stwierdzając, że pośpiech jest złym doradcą. 
 

 Opinie Komisji: 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez następujące Komisje: 

 Prawa i Porządku Publicznego; 

 Kultury i Sportu; 

 Gospodarki Komunalnej; 

 Rodziny, Zdrowia i Opieki Społecznej; 

 Budżetu i Skarbu Miasta. 
 
 
(18radnych obecnych na sali) 
 
Głosowanie: 
 

Uchwała zgodna z przedstawionym projektem w sprawie zmian w budżecie Miasta 
Bełchatowa na 2015 rok została przyjęta przez Radę przyjęta przez Radę 18 głosami 
„za”, przy 1 głosie „wstrzymującym”. 
 
Uchwała nr XVI/128/15 Rady Miejskiej w Bełchatowie z dnia 10 grudnia 2015 r. 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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AD. 9 
Informacja o pozyskanych środkach zewnętrznych w tym funduszy unijnych. 
 
Wprowadzenia do tematu w imieniu Pani Prezydent Miasta Bełchatowa, dokonała 
Pani Alicja Paprocka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Miasta. 
 
 
Radny Dariusz Matyśkiewicz zwrócił uwagę na fakt, że w projekcie budżetu na rok 
2016 brak jest zapisanych środków finansowych na nieprzewidziane wydatki do 
dyspozycji Wydziału lub Prezydenta, które są potrzebne w sytuacji szybkiego 
reagowania na nowo ogłaszane konkursy. 
Zapytał, dlaczego zgłoszono akurat takie a nie inne ulice miejskie do 
dofinansowania skoro z góry wiadomo było, że uzyskają najmniejsza liczbę 
punktów? 
Zadał również pytanie na temat Działań wpisanych do aplikacji przez Miasto  
w ramach dofinansowania pytając; w ramach jakich Działań i jakie to są projekty?. 
Zdaniem radnego przedstawiona informacja jest pierwszym krokiem milowym, 
który należy wspólnie postawić i osiągnąć. Dzisiaj województwo w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego również w ramach innych programów już 
wystartowało i w wielu przypadkach ten bieg się rozpoczyna. Na chwilę obecną  
z tego, co przedstawiła Pani Dyrektor A. Paprocka i z rozmowy prowadzonej na 
Komisji Budżetu i Skarbu Miasta w jego ocenie wygląda to miernie. Wyraził opinię, 
że nie może zgodzić się ze stwierdzeniem, że jeśli nie próbujemy to już na dzień 
dobry na tym etapie oceniamy czy jednostka przydzielająca środki finansowe 
przyzna nam je czy też nie?  
 
Radna Ewa Skorupa wyraziła pogląd, iż przedstawiona informacja byłaby pełna 
gdyby była rozszerzona o wiedzę na temat pozyskiwanych środków z Funduszu 
Społecznego. 
 
Pani Prezydent Mariola Czechowska wyjaśniła, iż obecnie poszczególne Wydziały 
UM są na etapie analizowania tego, co w tej chwili jest w ofercie konkursowej  
i każda propozycja z tych zgłoszonych konkursów zostanie gruntownie 
przeanalizowana i jeżeli będzie taka potrzeba to aplikacje zostaną złożone.  
 
Z Informacją zapoznały się Komisja Budżetu i Skarbu Miasta.  
 
Rada Miejska zapoznała się i przyjęła do wiadomości informację  
o pozyskanych środkach zewnętrznych w tym funduszy unijnych. 
 
 
AD. 10 
Informacja nt. realizacji Projektu pn.: "Budowa i modernizacja systemu sieci 
wodno-kanalizacyjnej na terenie Miasta Bełchatowa", wg stanu na dzień 
26.11.2015 r. 
 
Ww. informację członkowie Komisji otrzymali na piśmie. 
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Wprowadzenia do tematu w imieniu Prezydenta Miasta Bełchatowa, dokonała Pani 
Dorota Szczepaniak - Dyrektora Wydziału Skarbu Gminy. 
Poinformowała, iż na Sali obecni są: Prezes Zarządu Piotr Kopek, Wiceprezes 
Zarządu Wiesława Kuc oraz Prokurent Wojciech Wyczachowski. 
 
Radny Dariusz Matyśkiewicz zabierając głos, podkreślił, iż to z inicjatywy Klubu 
Radnych PLUS ten temat jest przedmiotem obrad tej sesji. 
Następnie przeszedł do zadawania pytań. 
 
Na pytania zadawane przez radnego Dariusza Matyśkiewicza odpowiadał Prezes 
Zarządu Spółki Wod-Kan Piotr Kopek: 
 
Radny Dariusz Matyśkiewicz- czy w odpowiedziach udzielonych przez Panią 
Prezydent podane kwoty dotyczące końcowego rozliczenia z AWBUD kontraktu 10 
są kwotami brutto czy też netto?  
 
Prezes Piotr Kopek – kwoty wskazane w odpowiedzi są kwotami netto.  
 
Radny Dariusz Matyśkiewicz – czyli kwota 4 451637,44 zł jest kwotą netto. 
 
Prezes Piotr Kopek – jest to wskazana przez Pana nie przez spółkę. Czytam Pana 
pytanie: Czy w końcowym rozliczeniu z AWBUDEM, stosownie do zawartej ugody z 
dnia 18.11.2015r. na kwotę 4 451637,44 zł gdzie nie napisał Pan czy to jest kwota 
brutto czy netto więc myślę, że to Pan powinien sobie odpowiedzieć na to pytanie.  
Kwoty podane przez spółkę są kwotami netto. 
 
Radny Dariusz Matyśkiewicz, – dlaczego nie poinformował nas Pan we 
wcześniejszych odpowiedziach na pytania i interpelacje zadawane przez radnych  
o fakcie podpisanej już ugody z AWBUDEM?  
 
Prezes Piotr Kopek –o podejmowanych uzgodnieniach dotyczących realizacji 
Projektu na bieżąco informowana jest Pani Prezydent Bełchatowa, jako Właściciel 
oraz Rada Nadzorcza w trybie identycznym jak to było czynione w poprzednich 
latach. Zarząd Spółki zarówno wcześniej jak i teraz udziela odpowiedzi na 
wszystkie pytania m.in. radnych, kierowane w trakcie posiedzeń Komisji, czy też 
Sesji Rady Miejskiej. Żadne pytanie nie zostało bez odpowiedzi. Zarząd spółki Wod-
Kan nie otrzymał nigdy żadnego pytania od kogokolwiek z radnych na przestrzeni 
tego okresu wskazanego przez radnego D. Matyśkiewicza, natomiast spółka przez 
cały ten okres negocjowała warunki rozwiązania problemu AWBUDU i w związku z 
tym nie przedstawialiśmy publicznie tej informacji, ponieważ pogarszałaby ona 
pozycję negocjacyjną.  
 
Radny Dariusz Matyśkiewicz - dlaczego prezes Piotr Kopek nie dostarczył 
AWBUDOWI S.A. Gwarancji płatności stosownie do wniosku zgodnego z art.649 
Kodeksu Cywilnego w wymaganym przez wnioskodawcę terminie? 
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Prezes Piotr Kopek – AWBUD 05.03.201 5r. skierował do Zamawiającego pismo 
będące odpowiedzią dla, WOD-KAN-u odnośnie czynności odbiorowych 
dokumentacji projektowej- W końcowej sentencji, liczącego 8 stron wywodu, 
mającego na celu usprawiedliwienie nagannej postawy przedstawicieli AWBUDU 
uczestniczących w czynnościach odbiorowych wykonawca wezwał Spółkę do: 
- niezwłocznego odbioru dokumentacji projektowej, 
-zaniechania dalszych naruszeń umowy i postępowania zgodnie z zasadami 
określonymi w umowie. 
-zabezpieczenia terminowej zapłaty całości wynagrodzenia należnego wykonawcy 
od zamawiającego wskazanego w §9 ust. 1 umowy poprzez ustanowienie, na 
podstawie art. 6491 i następne Kodeksu Cywilnego, gwarancji zapłaty w postaci 
wskazanej w art. 649' §2 K.c.. w terminie 45 dni od daty otrzymania niniejszego 
pisma. 
Z racji trwających czynności odbioru JRP udzieliło odpowiedzi na zarzuty 
podnoszone przez Wykonawcę, nie odnosząc się do kwestii gwarancji zapłaty. 
Zaznaczyć należy, że Wykonawca nie zerwał umowy po upływie 45 dni 
wyznaczonych na udzielenie mu gwarancji zapłaty, tylko w sytuacji, gdy stwierdził, 
że nie będzie zgody Zamawiającego na wydłużenie terminu realizacji przedmiotu 
umowy, ani też zgody na pokrycie, niczym nieuzasadnionych kosztów za rzekome 
roboty dodatkowe. Termin przekazania oczekiwanej gwarancji zapłaty minął 19 
kwietnia 2015r. a Wykonawca zerwał umowę dopiero 22 maja w sytuacji, gdy nie 
przedstawił (w wyznaczonym dodatkowo terminie) wymaganych odbiorem 
częściowym dokumentów, po uzyskaniu dwóch wcześniejszych zapłat za 
przedstawione faktury i po kolejnej, stanowczej odmowie przez prezesa podpisania 
aneksu do umowy, przedłużającego realizację zadania o kilka miesięcy. 
 
Radny Dariusz Matyśkiewicz - jakie czynności podjął prezes Piotr Kopek, aby 
dostarczyć gwarancje płatności AWBUDOWI w wymaganym terminie? 
 
Prezes Piotr Kopek – Zarząd Spółki w dniu 02 kwietnia 2015r. podpisał z AWBUDEM 
porozumienie, którego intencją było uzgodnienie zintensyfikowania prac na placu 
budowy przez Wykonawcę, gdzie ten zobowiązał się 
do dotrzymania terminu realizacji zadania, a w zamian Spółka Wod - Kan 
oświadczyła o zabezpieczeniu odpowiednich środków finansowych na swoim koncie, 
gwarantując jej wypłacalność, czego potwierdzeniem było dokonanie dwóch 
pierwszych płatności częściowych w terminie wcześniejszym niż umowny, po 
pomniejszeniu ich wartości o dyskonto. Zdaniem Zarządu Spółki było to 
potwierdzenie wypłacalności Inwestora, wyrażone w innej formie niż 
kodeksowej. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Elżbieta Naturalna – czy teraz już po zawarciu tego 
porozumienia jest możliwe, żeby radni otrzymali dokument dot. rozwiązania 
umowy z firmą AWBUD do wglądu? 
 
Prezes Piotr Kopek – w listopadzie Spółka Wod-Kan podpisała ugodę z firmą AWBUD. 
Ugoda w swojej treści określa warunki rozliczeniu wykonanych prac sposobu 
wyliczenia poszczególnych prac za wykonane prace budowlane, technologie za 
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prace elektryczne jak i prace projektowe. Dokumentacja jest do dyspozycji 
Właściciela Spółki jak i Rady Nadzorczej.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Elżbieta Naturalna – umowa zawarta z firmą AWBUD 
jest umową zawartą w sprawie zamówienia publicznego i jest umową jawną. 
 
Prezes Piotr Kopek –umowa z firmą AWBUD jest na stronie internetowej spółki od 
momentu jej zawarcia. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Elżbieta Naturalna – a wszystkie aneksy i dokumenty 
związane z tą umową podlegają tak jak umowa reżimowi ustawy o dostępie do 
informacji publicznej? 
 
Prezes Piotr Kopek – Zarząd Spółki Wod -Kan pod moim kierunkiem nie podpisał 
żadnego aneksu z firmą AWBUD. 
 
Radny Dariusz Matyśkiewicz – Spólka Wod-Kan odstąpiła od roszczeń od AWBUDU  
z tytułu bezpodstawnego wypowiedzenia umowy przez AWBUD S.A. i jakie to były 
roszczenia i czego zrzekł się AWBUD? 
 
Prezes Piotr Kopek – obie strony wystawiły sobie nawzajem noty księgowe na 10% 
wartości Kontraktu. Spółka Wod- Kan złożyła również do Gwaranta wskazanego 
przez AWBUD, roszczenie w ramach złożonej na zabezpieczenie realizacji Umowy 
gwarancji należytego wykonania Umowy. W wyniku zawartej 
Ugody obie strony odstąpiły od roszczeń z tytułu wypowiedzenia umowy. Spór 
sądowy, jaki niechybnie nastąpiłby celem uznania racji jednej ze stron trwałby nie 
krócej niż 12 miesięcy, co uniemożliwiłoby zakończenie realizacji Kontraktu 10 i 
mogłoby skutkować negatywnymi konsekwencjami finansowymi, 
uniemożliwiającymi wykorzystanie środków Funduszu Spójności na dokończenie 
Kontraktu 10, a w konsekwencji być może i konieczność wyłączenia z zakresu 
realizacji Projektu i częściowego zwrotu już pozyskanych środków, Wod – Kan nie 
zapłacił nic poza to, co wykonała firma AWBUD, co wskazali biegli rzeczoznawcy. 
 
Radny Dariusz Matyśkiewicz –czy są zabezpieczone ewentualne roszczenia od 
podwykonawców czy też tylko firma AWBUD to zagwarantował? 
 
Prezes Piotr Kopek – Zarząd Wod-Kan w ramach wzajemnych rozliczeń z firmą 
AWBUD uzyskał pełną gwarancję tego, że wartości do zapłaty wskazane na rzecz 
podwykonawców wyczerpują w całości roszczenia podwykonawców. Spółka posiada 
stosowne dokumenty podpisane z AWBUD i przez wszystkich podwykonawców.  
Z dokumentów podpisanych przez wszystkie trzy strony jednoznacznie wynika, że 
roszczenia, jeżeli takowe powstaną bierze na siebie AWBUD. 
 
Radny Dariusz Matyśkiewicz- hipotetycznie, co by się stało gdyby gwarancja 
AWBUDOWI została przekazana? Czy dzisiaj mielibyśmy skończony kontrakt  
i naliczone odsetki dla Wod-Kan? Czy dzisiaj nie musiałby Pan Prezes martwić się, 
jakie będą wydatkowane środki w roku 2016 i skąd je wziąć? 
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Prezes Piotr Kopek – pozycja w zakresie realizacji projektu gdyby spółka złożyła 
dokument gwarancyjny byłaby całkiem inna. Czy by spóła ABWUD zeszła z budowy 
czy też nie trudno wyrokować, ale poziom negocjacyjny byłby całkiem inny?  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Elżbieta Naturalna, – czego zrzekł się Wod-Kan  
w tej ugodzie? Rozumiem, że prawa do naliczenia kar umownych z tytułu 
nieterminowej realizacji umowy, ale czy zrzekł się ewentualnych roszczeń 
odszkodowawczych? 
 
Prezes Piotr Kopek –ugoda nie zawiera takiego zrzeczenia się ubiegania się o zwrot 
czy pokrycie kosztów będących konsekwencją niezrealizowania w czasie 
wyznaczonym przez NFOŚiGW rozliczenia. Jeżeli chodzi o roszczenie z tytułu 
odstąpienia od umowy strony zrzekły się tych roszczeń, natomiast spółka nie 
zrzekła się roszczeń w przypadku gdyby okazało się, że nie zdąży zrealizować 
projektu będącego wypadkową sytuacji z AWBUDEM. To, że spółka podpisała taką 
ugodę umożliwi zrealizować projekt w całości, ponieważ okres jego realizacji 
został przesunięty do końca września 2016 r. natomiast wydatki kwalifikowane są 
do bieżącego roku.   
Na ten moment nie ma zagrożenia, że spółka Wod-Kan nie wykorzysta w 100% 
kwoty dofinansowania w ramach zawartej umowy z NFOŚiGW. 
 
Radny Dariusz Matyśkiewicz -ogłoszono przetarg dla Kontraktu 10A na dokończenie 
robót zaplanowanych w ramach Kontraktu 10 na kwotę (x), kwota (x) nie będzie 
mogła być rozliczona ze środków unijnych, ponieważ ta faktura będzie wystawiona 
może maj czerwiec 2016. Czy stosownie do zapisów podpisanego aneksu  
z NFOŚiGW, finansowanie kontraktu 10 przy pomocy środków unijnych jest możliwe 
po 31 grudnia 2015r.? 
 
Prezes Piotr Kopek – zgodnie z Aneksem nr 6 do umowy z NFOŚiGW zawartym 
06.10.2015r., Spółka Wod – Kan będzie mogła ponosić koszty kwalifikowane na 
realizacje Kontraktu nr 10 do 30.09.2016r. 
 
Radny Dariusz Matyśkiewicz, –jakie przetargi ogłosi Pan do końca roku 2015 r.? 
 
Prezes Piotr Kopek – spółka planuje ogłosić jeden przetarg w Biuletynie 
Europejskim na dokończenie realizacji Kontraktu 10, roboczo nazwany Kontraktem 
10A. Na realizację zadań inwestycyjnych żadnych innych przetargów nie będzie. 
 
Radny Dariusz Matyśkiewicz –zacytował z reklamy bezpłatnej gazety „9 zadań 
inwestycyjnych (z dopiskiem) planujemy ogłosić przetarg na te działania w III i IV 
kwartale tego roku – mówi Prezes Piotr Kopek”. 
 
Prezes Piotr Kopek – cytowane zadania dotyczą procesu dezodoryzacji procesu 
budowy zamkniętych komór fermentacyjnych. Informuję, że w tym materiale 
faktycznie wkradł się błąd, ponieważ jesteśmy w połowie grudnia i przedstawienie 
informacji w gazecie, że będą zadania realizowane w III i IV kwartale odnosi się do 
roku przyszłego. 
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Z Informacją zapoznały się Komisje: Budżetu i Skarbu Miasta oraz Gospodarki 
Komunalnej. 
 
 
Dyskusja: 
Radny Dariusz Matyśkiewicz w swojej wypowiedzi zaznaczył, iż skupił się dzisiaj 
przede wszystkim na temacie dotyczącym nie całości inwestycji, lecz na kluczu, 
który może zaszkodzić projektowi Kontraktu Nr 10, a który to Kontrakt powinien 
być już zakończony. Cyt.: „Dzisiaj Pan Prezes powinien zastanawiać się, przeliczać 
odsetki i naliczać kary finansowe dla Spółki AWBUD i tylko z jednego powodu tak 
się nie dzieje, ponieważ Pan Prezes mówił, że będzie walczył i ten milion dwieście 
kary odzyska i ogłosi nowy przetarg. Na moje prośby, aby próbował negocjować ze 
spółką AWBUD Pan Prezes przyjął inną taktykę.  Dzisiaj zastanawiamy się, bo nie 
wiemy jak podejdzie jednostka kontrolująca do tej ugody czy podwykonawcy jacyś 
się pojawią i będą mieli roszczenia, dzisiaj nie wiemy czy nie stworzy się problem 
dot. tych rozliczeń, nie wiemy czy zarzut jednostki kontrolującej dot. rozliczenia 
tych środków nie spowoduje położenia całego projektu tak naprawdę przez tę 
jedną decyzję przez to, że tak twardo Pan Prezes stał na stanowisku, że nie 
negocjował Pan z tą firmą, a później podniósł Pan ręce do góry. Opowiadał Pan  
w maju, że będzie Pan walczył i ma Pan umowę i takie twarde warunki gry, że 
Spółka AWBUD jest już na łopatkach, a teraz dowiadujemy się, że nie dość, że Pan 
wypłacił parę milionów, rozliczył się z nimi, zrzekł się Pan 1mln 200 tys. z tytułu 
roszczeń, które ewentualnie AWBUD może mieć i dzisiaj przystępuje Pan do 
ogłoszenia przetargu, który nie wiadomo jak się zakończy. Ja mówię jeszcze raz  
i stawiam na to, że jeżeli będzie chciała to wygra spółka AWBUD, ponieważ to jest 
najbardziej logiczne podejście do tej inwestycji, żeby spółka, która tam była 
zaoferowała dobrą ofertę. Nie wiemy tak naprawdę jaki będzie przetarg, słyszymy 
od Pana Prezesa różne liczby ( np. 36%). Z kwot które Pan przedstawia wynika ten 
procent całkiem inny. Na razie Panie Prezesie to idzie Panu dobrze w tej firmie 
zwalnianie, próba ścigania, próba ostrego egzekwowania od firm, które jeszcze na 
tych budowach mają gwarancję. Zobaczymy jak to się wszystko pokończy, bo  
z takim potentatem jak AWBUD Pan sobie nie potrafił poradzić. Szkoda, że nie 
słucha Pan podpowiedzi, szkoda, że upiera się Pan przy swoich stanowiskach 
oczywiście ubranych w piękne słowa. Dla mnie pozostaje tylko i wyłącznie 
obserwować i nie ukrywam, że z tym kontraktem jestem osobiście związany. 
Kwestia dotycząca spraw związanych z ewentualnym narażeniem tego kontraktu 
potężnego przez lata wypracowanego, jestem w trosce i strasznie mnie denerwuje, 
jeśli z jednej strony Pan wszystkim mówi, jaki to jest waleczny, po czym 
dowiadujemy się, że Pan coś negocjuje, omawia, przedstawia i robi Pan to w ciszy, 
ponieważ nie chciał Pan utracić pozycji negocjacyjnej – pytanie, jakiej pozycji 
negocjacyjnej przecież Pan stał pod ścianą. Reasumując, wypłacił Pan pieniądze, 
zrzekł się roszczeń, przyjął to, co Panu zaproponowali”.  
 
 
Przewodnicząca Rady Elżbieta Naturalna poinformowała, iż wystąpi do Pani 
Prezydent o opinię prawną w sprawie możliwości udostępnienia radnym 
porozumienia z firmą AWBUD. Zwracając się do Pana Piotra Kopka powiedziała: 
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„Nie przekonuje mnie Panie Prezesie to, że jest to dokument objęty tajemnicą 
handlową, dlatego, że spółka Wod-Kan jest spółką publiczną, to jest spółka 
oczywiście prawa handlowego, ale to nie jest podmiot prywatny. Pieniądze, o 
których tutaj rozmawiamy są finansami publicznymi wywołają daleko idące skutki 
finansowe,  które przełożą się na wysokość taryf i postawią nas być może w bardzo 
trudnej sytuacji w kwietniu i dlatego tego  rodzaju argumenty mnie absolutnie nie 
przekonują i o taką opinię prawną wystąpię. W mojej ocenie radni powinni mieć 
wgląd w pełną dokumentację ”. 
 
 
Rada Miejska zapoznała się z informacją nt. realizacji Projektu pn.: "Budowa  
i modernizacja systemu sieci wodno-kanalizacyjnej na terenie Miasta Bełchatowa", 
wg stanu na dzień 26.11.2015 r. 
 
 
AD. 11 
Zamknięcie obrad sesji. 
 
Zamknięcia obrad XVI Nadzwyczajnej Sesji dokonała Przewodnicząca Rady Miejskiej 
w Bełchatowie Elżbieta Naturalna. 
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